

Referat Kredsbestyrelsesmøde kreds 2

Dato: 05.02.2025	Tid: 18.30 til 21.45	Sted: Aulum Fritidscenter, Markedspladsen 10, 7490 Aulum
-------------------------	-----------------------------	--

Side 1

Dagsorden punkt	Behandling	Beslutning
1. Godkendelse af dagsorden og registrering af mødedeltagere.	Tilstede var: Ole Rønnow - Lars Henrik Pedersen – Lars E. Bitsch - Anders Poulsen – Steffen Toft Jensen – Lars Jensen – Kim Bjerre og Bent Gregersen. Afbud: Henrik Bækstrøm og Lenette Lønberg.	Dagsordenen blev godkendt.
2. Nyt fra Kredsformanden: Opfølgning på jægerrådsmøderne i kredsen: a) Ny jægerrådsformand i Lemvig og Holstebro. b) Oversigter med valgte repræsentanter + evt. omfordeling. c) Indkomne forslag fra jægerrådsmøderne d) Det årlige koordinatormøde	Steffen orienterede. Jægerrådsmøderne rundt i kredsen er forløbet i god ro og orden. God tilslutning og flere oplæg om bl.a. Grøn Trepert, DJs politiske arbejde og bestandsovervågning. Lenette Lønberg (Lemvig) Henrik Bækstrøm (Holstebro) Steffen ønskede at få lister med navn, mailadresse og evt. DJ-medlems nr. repræsentanterne. Alle jægerråd havde fundet nok repræsentanter ifht. antal pladser. Se bilag fra Ikast - Brande. Forslaget blev drøftet. Der er lokal stigende frygt for ulv ifht. hunde og mennesker. DJ arbejder politisk for muligheden for regulering af ulv ifbm. ulveforvaltning i Danmark. EU-lovgivning sætter rammerne. Afholdes som sædvanligt.	Jægerrådsformændene indsender deres liste med navn og mailadresser på samtlige repræsentanter, til kredsformanden senest 3 uger før kredsmodet. Mailadressen bruges til at indkalde repræsentanterne til formøde i juni. Kredsbestyrelsen (undtagen Lars E. Bitch og Ole Rønnow) henviser til DJ's nye notat om "Ulvens historik og status i Danmark, februar 2025" der vurderes at dække hensigten, der er indeholdt i forslaget. Der holdes koordinatormøde d. 03.03.2025 i Aulum. Steffen indkalder.

<p>Side 2 E) Tilbud om et nyt DJ-foreningskursus i Kreds 2, d. 24/4 2025 (Jesper Brixen kursus)</p>	<p>Enkelte jæggerråd har endnu ikke haft besøg af foreningskonsulent Jesper Brixen og Hanne Smedegaard. Især målrettet foreningsbestyrelserne i Kreds 2.</p> <p>Steffen foreslog et samlet kursus for kredsen d. 24.04.2025 i Aulum.</p>	<p>Der bliver arrangeret dette DJ-kursus d. 24.04.2025 i Aulum. (Betinget af antal tilmeldte) Kurset annonceres via. DJS hjemmeside.</p>
<p>3. Nyt fra HB-medlem: (orientering)</p>	<p>Lars orienterede: Der er kommet en del høringsvar til de første udsendte positionspapirer. Der arbejdes med den nye udvalgsstruktur som præsenteres for udvalg og formandsgruppen d. 24.02.2025 i Middelfart.</p> <p>Der holdes også møde med formandsgruppen d. 01.03.2025.</p>	<p>Vi forventer at deltage, især d. 01.03.2025.</p>
<p>4. Kredens økonomi: (orientering) Indkomne materielle ønsker fra koordinatore m.m. inden sæsonstart</p>	<p>Steffen orienterede: Bueudvalget ønsker måtter til pilefang ved demo-arrangementer.</p> <p>Hornblæserne ønsker en PC og printer, især under mesterskabet.</p> <p>Flugtskydning ønsker DJ-fleecetrøjer til deres prøvesagkyndige, for god DJ-synlighed overfor aspiranterne.</p> <p>Kredens skydevogn behøver rep. af nogle låger. Måske finansiering via skydeudvalget ifbm. DJ-initiativet om "jagtrelevant flugtskydning" udenfor etablerede skydebaner.</p>	<p>Kredsbestyrelsen bevilger alle indkommende ønsker fra koordinatorene.</p> <p>Steffen forhører sig ved DJ om evt. med-finansiering af rep./opgradering.</p>
<p>5. Kommende aktiviteter: Kredsmødet d. 6. marts 2025</p> <p>a) Annoncering, tilmelding og lister med stemmeberettigede.</p> <p>b) Pris og tilmelding til spisning</p> <p>c) Dirigent</p>	<p>Arbejdsopgaverne blev fordelt.</p>	<p>Det er annonceret rettidigt i Jæger og på jægerforbundets hjemmeside.</p> <p>Steffen tager sig af lister og fordeler til jæggerrådsformændene optil kredsmødet.</p> <p>Selvbetalning på 100 kr. for spisning.</p> <p>Knud Pedersen står klar.</p>

<p>Side 3</p> <p>d) DJ-nåle og anerkendelser</p> <p>e) Indlægsholdere og tema.</p> <p>f) Formøde for kredsbestyrelsen kl. 17.00</p> <p>g) Jægeraften 2025 i Aulum. Status på planlægningen</p> <p>h) Landsskue 2025 i Herning. Status på planlægningen</p>	<p>Der er styr på det.</p> <p>Nyt fra DJ og Jagtens Hus.</p> <p>Vi mødes som sædvanligt i god tid.</p> <p>Jan Eriksen og Claus Lind holder oplæg om hjortevildt og trækvildt.</p> <p>Alle tovholdere på DJ-aktiviteterne er allerede inviteret til plan.møde.</p>	<p>Lars overrækker en DJ-nål. Steffen overrækker DJ-ledernåle. De 6 nye DJ-ledere er allerede inviteret som gæst til kredsmødet.</p> <p>Claus Lind og Karen Friis.</p> <p>Mødetid for kredsbestyrelsen kl. 17.00, hvor vi spiser og gør klar.</p> <p>Pt. 58 tilmeldte DJ-medlemmer. Max. 140 til spisning. Vildtkonsulenterne fra NST-enhederne i Hjortevildtområde Vestjylland inviteres med som gæst. Djs hjortevildtrepræsentanter indenfor kredsens område inviteres også som gæst.</p> <p>Planlægningsmøde afholdes d. 18.02.2025 kl. 19.00 i Aulum.</p>
<p>6. Bestyrelsens tid:</p> <p>a) Nyt ude fra Jægerrådene</p>	<p>Ringkøbing - Skjern: Jægerne er allerede begyndt på samarbejdet med DN i Den Grønne Trepert for vandområdet med Skjern Å og Ringkøbing fjord.</p> <p>Skive: Man har afsluttet forhandlingerne om jagtleje på kommunens arealer med stor succes og fået 10-årige kontrakter.</p> <p>Anders orienterede også om god fremdrift i arbejdet med at etablere et riffelskydeanlæg på Salling. Der oprettes også nye tælleruter i Skive-området.</p> <p>Viborg: I Viborg er der stor motivation for at oprette tælleruter og der forventes oprettet 10-12 tælleruter.</p> <p>Herning: Man har lavet et arrangement i Herning med besøg på et skovlandbrug.</p>	<p>Meget vigtigt aktiv for de lokale jagtforeninger.</p> <p>Kredsen har støttet dette anlæg økonomisk i 2024.</p> <p>Imponerende</p>

<p>Side 4</p> <p>b) Bestandsovervågning i kredsens område.</p> <p>c) Et årligt socialt arrangement for kredsbestyrelsen (jagt, skydebane, udflugt eller...)</p> <p>d) Stigende frygt for ulv i kredsens område.</p>	<p>Struer: Sammenlægningen af fire jagtforeninger går planmæssigt. Der er stiftende generalforsamling d. 25.02.2025. Mikala fra DJ deltager.</p> <p>Der har været succes med at få etableret mange flere tælleruter i Kreds 2, takket være jægerrådene. Mange af kredsens jægerråd har nu haft foredrag med DJs Rikke Bruun.</p> <p>Opbakning.</p> <p>Emnet blev drøftet. Der er forskellige holdninger til ulv.</p>	<p>Steffen roste jægerrådsformændene for virkeligt seriøst at have taget denne vigtige indsats til sig.</p> <p>Bestyrelsen blev enige om at afholde et selvbetalt arrangement efter sommerferien.</p> <p>Kredsbestyrelsen finder DJ's notat om "Ulvens historik og status i Danmark, februar 2025" fint fyldestgørende for nuværende. Fra DJ gøres nu, hvad der er politisk muligt for at åbne mulighederne for en vis regulering, og på lang sigt jagttid på ulv i Danmark og EU.</p>
<p>7. Dato for næste ordinære kredsbestyrelsesmøde.</p>		<p>Næste ordinære møde er d. 14.05.2025 i Aulum. Fokus på ansøgninger til DJ-puljen.</p> <p>NB. Vi holder et kort konstituerende best.møde lige efter kredsårsmødet d. 06.03.2025</p>
<p>8. Eventuelt</p>	<p>Jægerrådsformændene afholder Hjortevildtmøde med Christian Brink om "Samforvaltning".</p>	<p>Mødet afholdes d. 18.02.2025 kl. 16.00 - 19.00 i Aulum Fritidscenter.</p>